



# McGill

Reference : C2-240326

## ***Assistant/Associate Professor (Clinical)***

---

**Faculty of Medicine – Department of Pathology**, Division of Hematopathology, Jewish General Hospital (JGH)

---

### **Position description**

The McGill University Department of Pathology, Division of Hematopathology in the Faculty of Medicine and Health Sciences is inviting applications for a full-time Contract Academic Staff position at the rank of Assistant or Associate Professor (Clinical) based at the Jewish General Hospital (JGH). The professorial rank will be determined according to the candidate's qualifications and experience. This will be a Contract Academic Staff position and does not confer eligibility for tenure.

The Department of Pathology is a leader in pathology education and research. We are committed to the pursuit of excellence in education and research training in a wide variety of areas such as carcinogenesis, mechanisms of respiratory diseases, molecular pathology and immunology, neoplasia and cell biology, cell differentiation, cell adhesion molecules, biomedical image processing, neurodegenerative disorders and ophthalmic pathology.

The Division of Hematopathology is seeking a hematopathologist to join a high-volume comprehensive Division with a dynamic group of fourteen pathologists based at the Jewish General Hospital. The JGH is a major teaching hospital affiliated with the Faculty of Medicine and Health Sciences at Canada's renowned McGill University, located in the vibrant and multicultural city of Montreal, in the province of Quebec.

The JGH Pathology lab is part of the Optilab Montréal MUHC network. Over 70,000 specimens are processed annually in surgical, non-GYN cytology and molecular pathology. Hematopathology service includes bone marrow biopsies, lymph nodes, spleen, extranodal lymphomas, flow cytometry, and molecular pathology (i.e., including NGS myeloid panel and T and B cell clonality).

### **Job Duties**

The successful candidate will be expected to practice primarily hematopathology and participate in a subspecialized surgical pathology service including dermatological (i.e., cutaneous lymphomas), head and neck and thoracic pathology.

The successful candidate will also supervise lymphoma protocols and participate in hemato-oncology tumor boards. They will maintain the highest standards of practice including prompt delivery of services to match established performance indicators.

The successful candidate will also be expected to be actively involved in all aspects of McGill's academic mission (i.e., research, teaching, supervision of students and residents, and involvement in academic and administrative committees). Active participation is expected in activities such as quality assurance/control and quality improvement programs.

McGill faculty members are expected to contribute to service activities within their units, the University, and the wider scholarly community. A demonstrated commitment to equity, diversity, and inclusion is also expected.

### **Qualifications and Education requirements**

Applicants must:

- Hold a medical degree and must hold, or be eligible for, licensure in the province of Quebec;
- Have completed subspecialty training in Anatomical Pathology and be certified by the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada (or equivalent);
- Have at least one year of training in Hematological Pathology;
- Have at least five years of experience in Hematological Pathology;
- Have a commitment to teaching and an interest in clinical research and publication;
- Have proven ability to work in a team and a strong track record of collegiality;
- Relevant experience in another field of surgical pathology, including (but not limited to) skin, head and neck, bone and soft tissue and lung pathology, while not required, will be considered an asset;
- Additional expertise in Molecular Pathology, Flow Cytometry and/or Immunohistochemistry, while not required, will be considered an asset;
- Bilingual language skills (French and English) are preferred, or a commitment to acquire the necessary language skills to practice medicine in Quebec. Candidates should be able to interact in English and in French with patients, families, and health care professionals.

---

### **JOB DETAILS**

---

<b><i>Job Type:</i></b>	Contract Academic Staff (Clinical)
<b><i>Rank:</i></b>	Assistant/Associate Professor
<b><i>Job status:</i></b>	Full-time
<b><i>Salary:</i></b>	Remuneration will be according to Quebec health care fee schedule
<b><i>Posting period:</i></b>	30 days from the date of publication

---

### **APPLICATION PROCESS**

---

**Applications must be submitted on-line at:**

[https://mcgill.wd3.myworkdayjobs.com/McGill\\_Careers/job/JGH---Jewish-General-Hosp/Assistant-Associate-Professor--Clinical---Department-of-Pathology--Division-of-Hematopathology--C2-240326-JR0000052287](https://mcgill.wd3.myworkdayjobs.com/McGill_Careers/job/JGH---Jewish-General-Hosp/Assistant-Associate-Professor--Clinical---Department-of-Pathology--Division-of-Hematopathology--C2-240326-JR0000052287)

**The following supporting documents are required:**

- Cover letter and curriculum vitae
- Names and contact information of three referees

Use a personal email address when creating an account in Workday to submit your application. Do not use @mail.mcgill.ca or @mcgill.ca email accounts to apply.

McGill University is an English-language university where most teaching and research activities are conducted in the English language, thereby requiring English communication both verbally and in writing.

L'Université McGill est une institution de langue anglaise dans laquelle la majorité des activités d'enseignement et de recherche s'effectuent en langue anglaise, rendant essentielle l'utilisation de l'anglais pour la communication orale et écrite.

*McGill University is committed to equity and diversity within its community and values academic rigour and excellence. We welcome and encourage applications from racialized persons/visible minorities, women, Indigenous persons, persons with disabilities, ethnic minorities, and persons of minority sexual orientations and gender identities, as well as from all qualified candidates with the skills and knowledge to engage productively with diverse communities.*

*At McGill, research that reflects diverse intellectual traditions, methodologies, and modes of dissemination and translation is valued and encouraged. Candidates are invited to demonstrate their research impact both within and across academic disciplines and in other sectors, such as government, communities, or industry.*

*McGill further recognizes and fairly considers the impact of leaves (e.g., family care or health-related) that may contribute to career interruptions or slowdowns. Candidates are encouraged to signal any leave that affected productivity, may have had an effect on their career path. This information will be considered to ensure the equitable assessment of the candidate's record.*

*McGill implements an employment equity program and encourages members of designated equity groups to self-identify. It further seeks to ensure the equitable treatment and full inclusion of persons with disabilities by striving for the implementation of universal design principles transversally, across all facets of the University community, and through [accommodation policies and procedures](#). Persons with disabilities who anticipate needing accommodations for any part of the application process may contact, in confidence, this [email](#) or phone at 514-398-2477.*

*All qualified applicants are encouraged to apply; however, in accordance with Canadian immigration requirements, Canadians and permanent residents will be given priority.*



# McGill

Référence: C2-240326

## ***Professeur(e) adjoint(e)/agrégé(e) (clinique)***

**Faculté de médecine - Département de pathologie, division d'hématopathologie, Hôpital général juif**

### **Description du poste**

Le Département de pathologie de l'Université McGill, Division d'hématopathologie de la Faculté de médecine et des sciences de la santé, sollicite des candidatures pour un poste de personnel académique contractuel à temps plein au rang de professeur adjoint ou agrégé (clinique) basé à l'Hôpital général juif (HGJ). Le rang de professeur sera déterminé en fonction des qualifications et de l'expérience du candidat. Il s'agit d'un poste de personnel académique contractuel qui ne donne pas droit à la titularisation.

Le département de pathologie est un leader dans l'enseignement et la recherche en pathologie. Nous nous engageons à poursuivre l'excellence dans l'enseignement et la formation à la recherche dans un large éventail de domaines tels que la carcinogenèse, les mécanismes des maladies respiratoires, la pathologie moléculaire et l'immunologie, la néoplasie et la biologie cellulaire, la différenciation cellulaire, les molécules d'adhésion cellulaire, le traitement des images biomédicales, les troubles neurodégénératifs et la pathologie ophtalmique.

La division d'hématopathologie est à la recherche d'un hématopathologiste pour rejoindre une division complète à haut volume avec un groupe dynamique de quatorze pathologistes basés à l'Hôpital général juif. L'HGJ est un grand hôpital universitaire affilié à la Faculté de médecine et des sciences de la santé de la célèbre Université McGill, située dans la ville dynamique et multiculturelle de Montréal, dans la province de Québec.

Le laboratoire de pathologie de l'HGJ fait partie du réseau Outilab Montréal du CUSM. Plus de 70 000 échantillons sont traités chaque année en chirurgie, en cytologie non gynécologique et en pathologie moléculaire. Le service d'hématopathologie comprend les biopsies de moelle osseuse, les ganglions lymphatiques, la rate, les lymphomes extranodaux, la cytométrie de flux et la pathologie moléculaire (y compris le panel myéloïde NGS et la clonalité des cellules T et B).

### **Fonctions du poste**

Le candidat retenu devra pratiquer principalement l'hématopathologie et participer à un service de pathologie chirurgicale sous-spécialisée, y compris la pathologie dermatologique (c'est-à-dire les lymphomes cutanés), la pathologie de la tête et du cou et la pathologie thoracique.

Le candidat retenu supervisera également les protocoles relatifs aux lymphomes et participera aux comités d'hémo-oncologie. Il maintiendra les normes de pratique les plus élevées, y compris la prestation rapide de services pour répondre aux indicateurs de performance établis.

Le candidat retenu devra également participer activement à tous les aspects de la mission universitaire de McGill (c.-à-d. la recherche, l'enseignement, la supervision des étudiants et des résidents, et la

participation aux comités universitaires et administratifs). Une participation active est attendue dans des activités telles que les programmes d'assurance/contrôle et d'amélioration de la qualité.

Les membres du corps professoral de McGill doivent contribuer à des activités de service au sein de leur unité, de l'Université et de la communauté scientifique au sens large. Un engagement manifeste en faveur de l'équité, de la diversité et de l'inclusion est également attendu.

### **Qualifications et exigences en matière d'éducation**

#### **Les candidats doivent**

- Être titulaire d'un diplôme de médecine et détenir ou être admissible à un permis d'exercice dans la province de Québec ;
- Avoir complété une formation de surspécialité en anatomie pathologique et être certifié par le Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada (ou l'équivalent) ;
- Avoir au moins une année de formation en pathologie hématologique ;
- Avoir au moins cinq ans d'expérience en pathologie hématologique ;
- Avoir un engagement envers l'enseignement et un intérêt pour la recherche clinique et la publication ;
- Avoir prouvé sa capacité à travailler en équipe et avoir fait preuve d'un grand sens de la collégialité ;
- Une expérience pertinente dans un autre domaine de la pathologie chirurgicale, y compris (mais sans s'y limiter) la pathologie de la peau, de la tête et du cou, des os et des tissus mous et des poumons, bien que non requise, sera considérée comme un atout ;
- Une expertise supplémentaire en pathologie moléculaire, en cytométrie de flux et/ou en immunohistochimie, bien que non requise, sera considérée comme un atout ;
- Des compétences linguistiques bilingues (français et anglais) sont préférables, ou un engagement à acquérir les compétences linguistiques nécessaires pour pratiquer la médecine au Québec. Les candidats doivent être capables d'interagir en anglais et en français avec les patients, les familles et les professionnels de la santé.

### **DÉTAILS DU POST**

---

<b>Type d'emploi :</b>	Personnel académique contractuel (clinique)
<b>Rang :</b>	Professeur adjoint/agrégé
<b>Statut de l'emploi :</b>	Temps plein
<b>Salaire :</b>	La rémunération sera conforme à la grille tarifaire des soins de santé du Québec.
<b>Période d'affichage :</b>	30 jours à partir de la date de publication

---

### **APPLICATION PROCESS**

**Les candidatures doivent être soumises en ligne à l'adresse suivante**

[https://mcgill.wd3.myworkdayjobs.com/McGill\\_Careers/job/JGH---Jewish-General-Hosp/Assistant-Associate-Professor--Clinical--Department-of-Pathology--Division-of-Hematopathology--C2-240326-JR0000052287](https://mcgill.wd3.myworkdayjobs.com/McGill_Careers/job/JGH---Jewish-General-Hosp/Assistant-Associate-Professor--Clinical--Department-of-Pathology--Division-of-Hematopathology--C2-240326-JR0000052287)

**Les pièces justificatives suivantes sont requises :**

- Lettre de motivation et curriculum vitae
- Noms et coordonnées de trois personnes de référence

Utilisez une adresse électronique personnelle lorsque vous créez un compte dans Workday pour soumettre votre candidature. N'utilisez pas les comptes de courriel @mail.mcgill.ca ou @mcgill.ca pour soumettre votre candidature.

McGill University is an English-language university where most teaching and research activities are conducted in the English language, thereby requiring English communication both verbally and in writing.

L'Université McGill est une institution de langue anglaise dans laquelle la majorité des activités d'enseignement et de recherche s'effectuent en langue anglaise, rendant essentielle l'utilisation de l'anglais pour la communication orale et écrite.

*L'Université McGill s'engage à respecter l'équité et la diversité au sein de sa communauté et accorde de l'importance à la rigueur et à l'excellence académiques. Nous accueillons et encourageons les candidatures de personnes racialisées/membres de minorités visibles, de femmes, d'autochtones, de personnes handicapées, de minorités ethniques et de personnes d'orientations sexuelles et d'identités de genre minoritaires, ainsi que de tous les candidats qualifiés possédant les compétences et les connaissances nécessaires pour s'engager de manière productive auprès de diverses communautés.*

*À McGill, la recherche qui reflète des traditions intellectuelles, des méthodologies et des modes de diffusion et de traduction divers est valorisée et encouragée. Les candidats sont invités à démontrer l'impact de leur recherche à la fois dans et entre les disciplines universitaires et dans d'autres secteurs, tels que le gouvernement, les communautés ou l'industrie.*

*McGill reconnaît et considère équitablement l'impact des congés (par exemple, pour raisons familiales ou de santé) qui peuvent contribuer à des interruptions ou à des ralentissements de carrière. Les candidats sont encouragés à signaler tout congé qui a affecté leur productivité ou qui a pu avoir un effet sur leur carrière. Cette information sera prise en compte pour assurer une évaluation équitable du dossier du candidat.*

*McGill met en œuvre un programme d'équité en matière d'emploi et encourage les membres des groupes désignés à s'identifier. Elle cherche en outre à assurer le traitement équitable et la pleine inclusion des personnes handicapées en s'efforçant de mettre en œuvre les principes de conception universelle de façon transversale, dans toutes les facettes de la communauté universitaire, et par le biais de politiques et de procédures d'accommodement. Les personnes handicapées qui prévoient avoir besoin d'accommodements pour toute partie du processus de candidature peuvent communiquer, en toute confidentialité, par courriel ou par téléphone au 514-398-2477.*

*Tous les candidats qualifiés sont encouragés à poser leur candidature; toutefois, conformément aux exigences canadiennes en matière d'immigration, la priorité sera accordée aux Canadiens et aux résidents permanents.*